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توهین اینستاگرامی مجری تلویزیون به علی کریمی
اسفند ۹۵ اما یکی از مجریان صداوسیما به اسم پیمان طالبی نسبت به مواضع علی 
کریمی اسطوره پرســپولیس و تیم ملی ایران کامنت توهین آمیزی نوشت. علی کریمی 
نســبت به پست اینســتاگرامی یکی از وزرای کابینه روحانی انتقاد کرده بود که پیمان 
طالبی به دلیل غلط نگارشــی یک کلمه از جمله علی کریمی، توهین زشــتی به او کرد. 
همین اتفاق کافی بود تا پیمان طالبی با انتشــار پستی از هواداران پرسپولیس و شخص 
علی کریمی به صورت رسمی عذرخواهی کند و به مدت سه روز با پیراهن قرمز در آنتن 
زنده ظاهر شود! این مسأله این بار هم با واکنش صداوسیما همراه نشد تا نشان دهد این 

سازمان به اتفاقات زرد توسط عوامل و کارکنان خودش اصولاً واکنشی نشان نمی دهد.

تاریخچه توهین های مجریان تلویزیون به استقلال و پرسپولیس

کری خوانی یا راهی برای دیده شدن؟

 ســوم شــدن نوجوانان فوتبــال ایران در 
مســابقات آســیای میانه و در رقابتی که آن را 
کوفاکاپ نامیده اند، کم از یک فاجعه نیست. این 
مقام بسیار نازل در شرایطی نصیب فوتبال ایران 
شده که در همین ســال های اخیر با مربیگری 
عباس چمنیان مقام نایب قهرمانی کل آســیا را 
به چنگ آوردیــم و حتی راهی جام جهانی این 
رده سنی شدیم و آنجا نیز با همت امثال اللهیار 
صیادمنش مهاجــم فعلی فنرباغچــه ترکیه تا 
جمع 8 تیم پایانی پیش تاختیم و بسیار سخت 
و توســط رقبایی که جان به لب شــده بودند، 
حذف شدیم. شکســت مقابل تیم های متوسط 
و از هــر جهت معمولی و غیر شــاخص و حتی 
بدوی افغانستان و تاجیکســتان و پیروزی های 
بی اثر مقابل ازبک ها، قرقیزها و ترکمن ها نشــان 
داد حســین عبدی از ماه ها کارش در تیم ملی 
نوجوانان ایران بهره های لازم را نگرفته و مهم تر 
از آن باز هم ثابت کرد که فوتبال ایران بر خلاف 
ادعاهای سران خود هرگز کار در رده های سنی 
پایه را جدی نگرفته و آنقدر مشــغول و مصروف 
تقویت تیم ملی بزرگسالان است که وقت و نیرو 
و پول لازم را برای رســیدگی اساســی به سایر 
تیم های ملی نــدارد و برخی پیشــداوری های 
بی پایه نیز مزید بر علت می شوند. وقتی تیم ملی 
زیر 16 ســال ایران راهی تاجیکستان بود، تصور 
می شد هیچ مشکلی برای یک قهرمانی یک طرفه 
تازه در پیکارهای کوفاکاپ نخواهد داشــت اما 
شکســت مقابل افغانســتان و تاجیکســتان آن 
حباب های واهــی را ترکانــد و اگرچه به گفته 
فریدون معینی مســئول ســابق کمیته جوانان 
فدراســیون فوتبال ثابت کرد که رقبای ما دائماً 
در حال پیشــرفت اند اما این را هم نشان داد که 
ســیر نزولی ما به حد خیره کننده ای رســیده و 

حتی از آبروداری صرف نیز عاجزیم.
از اولیــن و آخریــن قهرمانــی ایــران در 
فوتبال نوجوانان آســیا که در ســال 2008 در 
خاک ازبکســتان حاصل آمد، بیشتر از 11 سال 
نمی گذرد و از درون تیم آن ســال ما امثال پیام 

صادقیان، رضا کرملاچعــب و البته کاوه رضایی 
ســر برآوردند اما شــرایط کنونی نشان می دهد 
یک بار دیگــر بی ثباتی ها و رفت و آمدهای مکرر 
مربیــان، تیم های پایه را رنجــور و کار علمی و 
پردوام را در این تیم ها بســیار سخت و نامقدور 
کرده اســت. در این حد فاصل علی دوســتی که 
خالق قهرمانی ســال 2008 و عامل مقام سومی 
ســال 2012 بود، تیم نوجوانان را ترک گفته و 
امثال اکبر محمدی، حمید علیدوســتی، عباس 
چمنیان و اینک حســین عبــدی هر  یک برای 
مدتی بالنســبه اندک ســکاندار شــده اند و نام 
محمد احمدزاده را نیز به این مجموعه بیفزایید. 
روش های کاری متفــاوت این مربیان و متمرکز 
نبودن ســران فدراســیون روی مباحث فوتبال 
نوجوانان و جوانان و جاری شدن اکثر منابع مالی 
و اختیارات اجرایی و امکانــات عملیاتی به رده 
بزرگســالان عملًا از تیم های پایه ما گروه هایی 
را ســاخته اســت که اینک مقابل یمن و ویتنام 
نیز مشــکل دارند و ارتقای تدریجی این نقیصه 
به رده های بالاتر ســبب شده که »امید«های ما 
نیــز بازنده دائمی بازی های آســیایی و انتخابی 
المپیک ها باشــند و از امثــال ویتنام چهار گل 

بخورند و دم نزنند.
هشــت ســال به کارلوس کــی روش این 
ایراد وارد می شــد که به رغم متــن قراردادش 
نظارتی ملمــوس و مؤثر بر تیم هــای ملی پایه 
ندارد و فقط بزرگســالان را می پاید و امروز هم 
که مارک ویلموتس مدعی اســت بحث رده های 
ســنی پایه برای او مهم است، حضور او در این 
روزها از سرزدن های گاه به گاه به محل اردوهای 
تمرینــی این تیم ها و برخی حرف های ســاده و 
اظهارنظرهای ظاهراً روحیه بخش فراتر نمی رود. 
فدراسیون مراقب باشد که اگر این روند معجوج 
ادامه یابد، فردا است که به کامبوج و لائوس هم 
بــاج بدهیم و از عهده نپال و مالدیو هم برنیاییم 
و حرف های حســین عبدی در پایان پیکارهای 
کوفاکاپ مبنــی بر این که توانایــی قهرمانی را 
آزاردهنده  اظهارنظرهای  به  تبدیل  داشــتیم )!( 
و غیر مســئولانه ای شــود که فقط از مسئولان 
ورزشــی غیر منصف و »چشــم بســتن به روی 

حقایق« می توان توقع آن را داشت.

فیفــا با ارســال نامــه ای در  خصوص 
اصلاحــات قانون شــانزدهم بــازی فوتبال 
بخشنامه ای را به فدراسیون های عضو ارسال 

کرد.
فوتبــال  بــازی  قوانیــن   اجــرای 
2020-201۹ در مســابقات جــام جهانی 
فوتبــال بانوان و جام جهانی زیر 20 ســال 
موفقیت آمیز بوده است. تغییراتی در قانون 
16 ضربه دروازه )شروع مجدد( باعث شروع 
سریع تر مســابقه شده ولی تحت دو شرایط 
بین جامعه جهانی فوتبال سؤال برانگیز بوده 
که ذیلًا به شفاف سازی آن پرداخته می شود:

1- در شرایطی که دروازه بان توپ را با 
پــا »بلند کند« برای هم تیمی خود و او هم 
با سر یا سینه توپ را به دروازه بان برگرداند.
بحث زیادی مطرح شــده اســت در 
مورد اینکه در ضربــه دروازه، آیا دروازه بان 
مجاز اســت که تــوپ را با اســتفاده از پا 
بــرای هم تیمی خود بلند کند و هم تیمی با 
استفاده از سر یا ســینه آن را به دروازه بان 
برگرداند و دروازه بان توپ را با دست بگیرد 
و بــه بازی ادامه دهد. نگرش کارشناســان 
فنی و متخصــص داوری در مورد اینکه آیا 
این موضوع در »روح قوانین« دیده شده یا 
نه موجب شــده این موضوع توسط کمیته 
فنی بورد بین المللی فوتبال مورد بحث قرار 
بگیرد. بر این اساس چنین عملی نباید مجاز 
شــود و نباید جریمه نیز داشته باشد - در 
صورت وقــوع این عمل، داور باید دســتور 
تکــرار ضربه دروازه را بدهــد )اما هیچ گونه 

اقدام انضباطی به عمل نمی آید. (
2- زمانی که ضربه دروازه زده می شود 

و حریف درون محوطه جریمه باشد.
قانون 16 مقرر کرده که کلیه بازیکنان 
حریــف باید بیــرون محوطــه جریمه قرار 
بگیرند تا ضربه دروازه زده شــود و اگر قبل 
از اینکه ضربه دروازه زده شود حریف درون 
محوطه جریمه باقــی بماند یا وارد محوطه 
جریمه شود، برای تصاحب توپ رقابت کند 
یا توپ را لمس نمایــد، ضربه دروازه تکرار 

می شود.
با این وجــود، در قانون 16 هم اصول 
زدن »سریع« ضربه آزاد در قانون بیان شده 
اســت. اگر هر یک از بازیکنان حریف درون 

محوطه جریمه باشند و زمان ترک محوطه 
جریمه را نداشته باشند، داور اجازه می دهد 

تا بازی ادامه یابد.
از نظر عملی، این به آن معنا است که 
داوران باید ضربــات دروازه )و ضربات آزاد 
به نفع تیــم مدافع از درون محوطه جریمه 
خودی( را به همان شیوه مدیریت کنند که 

ضربات آزاد را مدیریت می کنند:
- در شــرایطی که ضربه ســریع زده 
بازیکنان حریف ملزم هستند تا  می شــود، 
خارج از محوطه جریمه باشند و تا ضربه زده 

شود خارج از محوطه جریمه باقی بمانند.
-  اگر ضربه ســریع زده شود و حریف 
واقعــاً زمان خــروج از محوطــه جریمه را 
نداشــته باشــد، حریف نمی تواند در زدن 
ضربه دخالت کند یا مانع زدن ضربه شود اما 
زمانی که توپ در بازی قرار گرفت می تواند 
آن را قطع نماید. این عمل مجاز اســت چرا 
کــه تیم مدافع بــا زدن ســریع ضربه آزاد 
ســعی می کند با زدن ضربه سریع منفعتی 
به دســت آورد و اگــر در این »جریان زدن 
ضربه اشــتباه کنند« قانونی برای »نجات« 

آنها وجود ندارد.
- بازیکنانــی که قبــل از ضربه زدن، 
آگاهانه درون محوطه جریمه باقی می مانند 
یا وارد محوطه جریمه می شــوند، نباید یک 
منفعت غیرمنصفانه به دســت آورند، حتی 

اگر ضربه سریع زده شود.
اگر بازیکن حریف مرتکب تخلفی شود 
)همانطور که در بالا ذکر شد( ضربه دروازه 
تکرار می شود؛ تنبیه انضباطی وجود ندارد، 
مگــر اینکه ایــن تخلف چندین بــار اتفاق 

بیفتد. )تکرار رفتار ناشایست(
داوران در مدیریــت فاصله ۹/1۵ متر 
در ضربــات آزاد مهارت دارنــد و باید این 
مهارت هــا و اصــول را در مدیریــت ضربه 
دروازه و ضربات آزادی که به نفع تیم مدافع 
از درون محوطه جریمه خودی زده می شود 

به کار گیرند.
لازم بــه توضیح اســت، این اطلاعات 
پیش از بخشــنامه است و بخشنامه رسمی 
به چهار زبان رسمی فیفا و بورد بین المللی 
فوتبــال در تاریخ 6 آگوســت )1۵ مرداد( 

منتشر خواهد شد.

رئیس ســازمان لیگ صبح دیروز 
)یکشنبه( به طور رسمی اعلام کرد که 
قرعه کشی لیگ برتر روز سه شنبه 1۵ 
مردادماه برگزار خواهد شد. با این حال 
اما تأکید کرد که برگزاری قرعه کشــی 
لیگ به معنی مشــخص شــدن تاریخ 
برگــزاری لیگ فوتبال نیســت. حیدر 
بهاروند تأکید کرد که مسئولان سازمان 
لیگ و فدراسیون فوتبال درباره تعیین 
تاریخ دقیق برگزاری لیگ همچنان در 

حال بررسی هستند.
او امــا از این تصمیم فدراســیون 
و تأخیــری کــه در برگــزاری لیــگ 
ایجــاد شــده اینطور دفــاع می کند و 
می گوید: »در ابتدا که ما درباره تجهیز 
تصور  استادیوم ها صحبت کردیم همه 
کردنــد که این تنها در حد یک مصوبه 
باقــی می ماند اما ما بــا توجه به تمام 
فشارهایی که به سازمان لیگ وارد شد 
سفت  و سخت روی اصول و قانون وضع 
 شده ایســتادیم و تا همین امروز حتی 

یک قدم هم پا عقب نگذاشتیم.«
بــا این حــال امــا بســیاری از 
مدیران عامــل باشــگاه های لیگ برتری 
انتقادهایی را مبنی بر نداشــتن بودجه 
کافــی برای تجهیز ورزشــگاه ها مطرح 
کرده اند کــه رئیس ســازمان لیگ در 
پاســخ به ایــن نقدها می گویــد: »این 
را بدانیــد که وظیفه ســازمان لیگ و 

فدراســیون نیســت که این بودجه را 
تأمین کند. ما از مســئولان شــهرهای 
لیــگ برتری درخواســت می کنیم که 
همکاری لازم را در این خصوص انجام 
دهند. مثلًا مردم شــهر مسجدسلیمان 
تنها دلخوشــی و تفریح شان همین تیم 
فوتبال نفت اســت و ما خودمان از خدا 

می خواهیــم کــه هر هفتــه این مردم 
شــریف به ورزشگاه بیایند و تیم شان را 

از نزدیک تشویق کنند.«
رئیس سازمان لیگ تأکید می کند: 
»این در حالی اســت که باید منصفانه 
بپذیریم که ما خودمان تمام شــرایط را 
در نظر داریم و مشکلات تیم های حاضر 

در لیــگ را درک می کنیم. ما می دانیم 
پتانســیل تیم ها تا چه حدی اســت و 
به هیچ  وجه قصد نداریم فشــاری بدون 
منطق به هیچ کدام از تیم ها وارد کنیم.

 اگــر خاطرتــان باشــد دو فصل 
گذشته ســازمان لیگ تمرکز اصلی را 
روی کیفیــت زمین ها گذاشــت و پس 

آن شروع لیگ را منوط به سکوگذاری 
ورزشگاه ها کردیم و امسال هم از تیم ها 
خواستیم استادیوم ها را مجهز به گیت 
مداربســته  دوربین های  و  الکترونیکی 

کنند.
 این خود نشــان دهنده این است 
که مــا در خصــوص استانداردســازی 
رفتیم  پیش  ورزشگاه ها کم کم  کیفیت 
و بــه کمبودهــای موجــود در همــه 
تیم ها واقفیم و همانطــور که پیش  از 
ایــن گفتیم در صورت آماده شــدن 6 

ورزشگاه بازی ها را برگزار می کنیم.«
او دربــاره تیم هایی که ورزشــگاه 
خانگی شان تا زمان برگزاری بازی های 
لیگ آماده نمی شــود، توضیح می دهد: 
»حالا ممکن است یک تیم در روز مقرر 
نتواند استادیوم خانگی اش را آماده کند 

و این اصلًا اشکالی ندارد.
 در صــورت ایــن موضــوع تیم 
موردنظر حداکثر دو هفته در اســتان 
همجــوار به میــدان خواهــد رفت تا 
تجهیزات اســتادیوم تکمیل شود. باور 
بفرماییــد ایــن ســختگیری ها به نفع 
فوتبال اســت. مثلًا در صــورت وجود 
گیت الکتریکی دیگر یک هوادار مجبور 
نیست در سرما و گرما از 7 تا 8 ساعت 
قبل از شــروع بازی به ورزشگاه بیاید و 
طبیعی اســت این هوادار با کوچکترین 

تنشی جو ورزشگاه را به هم نمی زند.«

شفاف سازی فیفا درباره قانون شانزدهم فوتبال

قوانین درباره ضربه دروازه تغییر کرد

واکنش بهاروند به انتقاد مدیران عامل باشگاه های لیگ برتری:

وظیفه ما نیست بودجه تجهیز ورزشگاه ها را تأمین کنیم
گزارش

یادداشت

 معضل پیش روی ورزشگاه های 
در حال آماده سازی

هر 1500 نفر یک گیت 
ورودی می خواهد!

 ورزشــگاه ها دارند روند آماده سازی خود 
را طــی می کنند. بــه جز ورزشــگاه آزادی که 
از قبل فاصله زیادی تا اســتانداردها نداشــت، 
ورزشــگاه های امام رضا)ع(، فولاد آره نا، یادگار 
امــام و نقش جهــان دارند به شــرایط ایده آل 
می رسند. هوشنگ نصیرزاده آنچه تاج و شورای 
امنیت برای پیاده شــدن در ورزشگاه ها الزامی 
دانسته را همان چیزی می داند که کنفدراسیون 
فوتبال آسیا در دستورالعمل خود آورده است. او 
می گوید: »شورای امنیت کشور در دستورالعملی 
گفته باید ورزشگاه ها به صندلی شماره دار، گیت 
ورودی و دوربیــن مدار بســته در داخل و خارج 
ورزشگاه و بلیت الکترونیک مجهز شوند تا امکان 
شناســایی تماشاگر در ورزشــگاه وجود داشته 
باشد. این برای تمام باشگاه های لیگ برتر ابلاغ 
شده و بعد از اجرایی شدن این مسأله مسابقات 
برگزار می شــود. ما کلًا دقیقه نودی هســتیم و 
همــه چیز را به روز آخر می گذاریم اما نکته این 
اســت که ما کارهای سخت را به نسبت کارهای 
آسان ســریع تر انجام می دهیم و اگر بگویند که 
ظرف یک هفته اســتادیوم باید درســت شود، 

درست می شود.«
در کنــار همه اینها امــا گیت های ورودی 
مسأله بســیار مهمی هستند. اینکه هر گیت در 
بهترین حالت برای هر 6۵0 نفر مناسب است و 
در بدتریــن حالت می تواند 1۵00 نفر را از خود 
عبور دهد. با این حســاب سرانگشــتی در این 
شــرایط تحریم، تأمین این تعداد گیت ورودی 
برای ورزشــگاه ها کار ســختی به نظر می رسد. 
نصیــرزاده هم از این موضــوع به عنوان یکی از 
مســائل مهم آماده سازی ورزشــگاه ها یاد کرده 
و می گوید: »گیت های ورودی مســأله بســیار 
مهمی اســت و هر 6۵0 نفر یــک گیت ورودی 
می خواهد اما می گویند برای 1۵00 نفر هم یک 
گیت وجود داشته باشد خوب است در حالی که 
ورزشــگاه ها به سرعت پر می شود و قبلًا موجب 
می شــد تا تماشاگر شــب قبل بازی بیاید و در 

ورزشگاه  بخوابد.«
او دربــاره حضور زنان در ورزشــگاه تأکید 
می کند: »فیفا یک ماده در اساســنامه دارد که 
در آن می گوید فدراســیون های عضو فیفا نباید 
هیچ تبعیض نژادی و جنســیتی داشته باشند. 
ایــن یعنی بانــوان بایــد در ورزشــگاه حضور 
داشــته باشــند. حاکمیت هم می خواهد امنیت 
تماشــاگران را تأمین کند. نامه هم از فیفا آمده 
که در آن ما بایــد در بازی های فوتبال خصوصاً 
در بازی هــای  ملی اجازه حضور بانوان را بدهیم. 
فدراســیون به تنهایی تصمیم گیرنده این مسأله 
نیســت و وزارت ورزش هم باید در این مســأله 
دخالت داشــته باشد، چون این مسأله حاکمیت 
است. باید شبهات برطرف و امنیت برقرار شود. 
حدس من این اســت که اگر بانوان به ورزشگاه  

بیایند، اثرات فرهنگی مثبتی داشته باشد.«

سوژه یابی

سوال روز 

ورزشگاه آزادی اجاره 
 را برای سرخابی ها 

بالا می برد؟ 
در  کــه  آتشــینی  برخــورد  آن   
میانه هــای فصل گذشــته بابت دریافت 
اجاره بهای بازی در آزادی از سرخابی ها، 
بــه راه افتاده بود حــالا فروکش کرده و 
دیگــر خبری از آن نیســت. حالا وقتی 
از مســئول روابــط عمومــی مجموعه 
ورزشــی آزادی درباره بدهی باشــگاه ها 
به این ورزشــگاه می پرســیم، می گوید: 
»این موضــوع به امور مالــی ما مربوط 
می شــود، البته اگر هــم بدهی از جانب 
باشــگاه ها وجود داشته باشد یک مسأله 
و  می شــود  درون خانوادگــی حســاب 
مشکلی بابت آن نیست، چرا که همه ما 
تحت نظر وزارت ورزش هســتیم و این 
مسأله به راحتی حل می شود.« او حتی 
درباره افزایش قیمت اجاره ورزشگاه هم 
اظهارنظــری نمی کند و ایــن در حالی 
اســت که شرکت توسعه و تجهیز مدعی 
شده بود که دریافت اجاره از سرخابی ها 
بابــت بازی در آزادی هیــچ ارتباطی به 
وزارت ورزش ندارد و این شرکت حساب 
مالی جداگانه  خــود را دارد. به هرحال 
اما عقب نشــینی ورزشگاه آزادی در این 

زمینه در نوع خود جالب است.
روابط  سیدرضا موســوی، مسئول 
عمومــی مجموعه ورزشــی آزادی البته 
از آمادگی این ورزشــگاه برای برگزاری 
مســابقات لیــگ هم صحبــت کرده و 
می گویــد: »هنوز تاریخی برای شــروع 
فصل جدید اعلام نشــده اما با این حال 
ورزشگاه آزادی برای میزبانی از مسابقات 
آماده است و مشکلی ندارد، البته با یک 
ورزشــگاه آماده نمی توان مســابقات را 
برگزار کرد.« موســوی همچنین توضیح 
می دهــد: »در خصوص شــماره گذاری 
صندلی هــا این اقــدام از قبــل صورت 
گرفته بود، تنها ســه ردیف از سکوهای 
ضلع شــمال غرب ورزشــگاه که ما آنها 
را بازســازی کردیــم و صندلــی جدید 
در آنهــا نصب کردیم باقــی مانده بود؛ 
یعنی صندلی هــای بالای جایگاه 36 که 
شــماره های این قسمت تهیه شده و کار 
نصب آنها به زودی انجام می گیرد که کار 

سختی هم نیست.«
آیا قرار اســت به گیت های موجود 
در ورزشــگاه آزادی، گیتی اضافه شود؟ 
موسوی در پاسخ به این سؤال می گوید: 
»گیت هــای موجــود ما آمــاده و قابل 
استفاده هســتند اما نمی دانم که آیا به 
تعداد این گیت ها اضافه خواهد شــد یا 
خیر.« موســوی در مورد احتمال تغییر 
قیمــت  بلیت ها در فصــل جدید، تأکید 
می کنــد: » این موضوع بــه بخش مالی 
ما مربوط می شــود و بنده اطلاعی از آن 
ندارم. نمی دانم که قیمت بلیت ها امسال 
افزایش خواهد داشــت یا با قیمت فصل 

گذشته به فروش می رسند.«

سوم شدن بین شش تیم نوجوان آسیای میانه عین فاجعه است
مراقب کامبوج و لائوس هم باشیم

نظر خود را به 

این شماره پیامک 

کنید

300045
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هیــأت رئیســه فدراســیون فوتبــال دیروز 
)یکشــنبه( با حضور رئیس فدراســیون، محمود 
اســلامیان، حیــدر بهارونــد، محمــود شــیعی، 
عبدالکاظم طالقانی، فریــدون اصفهانیان، هدایت 
ممبینــی، لیلا صوفــی زاده و ابراهیم شــکوری، 

سرپرست دبیرکلی تشکیل جلسه داد.
در آغاز این نشست سهیل مهدی، رئیس کمیته 

صدور مجوز حرفه ای ســازمان لیگ گزارشی درباره 
روند تأیید نســخه جدید آیین نامــه مجوز حرفه ای 

توسط کنفدراسیون فوتبال آسیا ارائه کرد.
مهدی در این جلسه گفت: »پس از مکاتبات 
پی در پی و انجام اصلاحات مدنظر کنفدراســیون 
فوتبال آسیا نسخه جدید آیین نامه مجوز حرفه ای 
کــه با اســتانداردهای روز فیفا مطابقــت دارد به 

تصویب  ای اف سی رسید.«
او تأکیــد می کند: »آیین نامــه قبلی که طی 
چهار سال گذشته مورد بهره برداری قرار گرفته بود 
باید بر  اساس تغییر الزامات و تعریف استانداردهای 
جدید بروز رسانی و اصلاح می شد. برهمین اساس 
نســخه جدید که از روز جمعه مورخ 11 مردادماه 
۹8 از طریق ســامانه clas در دسترس باشگاه ها 
قــرار گرفتــه در قالــب ۵ معیار اصلی ورزشــی، 
زیرســاخت ها، پرســنلی، مالی و حقوقی تعریف 
شده و باشــگاه ها موظف هســتند در قالب 2۵0 
ســؤال اســناد، مدارک و برنامه های خود را جهت 
اخذ مجوز حرفه ای به کنفدراســیون فوتبال آسیا 

ارسال کنند.«

دیروز روز شــلوغی برای مدیران فدراســیون 
فوتبــال و ســازمان لیگ بــه حســاب می آمد. از 
تصمیم گیری درباره زمان نهایی قرعه کشــی لیگ 
تا برگزاری نشست هیأت رئیسه فدراسیون فوتبال 
که به تأییــد آیین نامه جدید صدور مجوز حرفه ای 
و وضعیت باشگاه ها گذشــت. بعد از نشست هیأت 
رئیســه اما رئیس فدراســیون فوتبال بــرای انجام 
یکســری هماهنگی های دیگر در راستای برگزاری 

لیگ فوتبال، راهی دفتر وزیر ورزش شد.
البته که جزئیات دقیقی از جلســه مهدی تاج 
و مسعود سلطانی فر به بیرون درز پیدا نکرده است. 
درباره آنچه در این جلسه گذشت صرفاً به بیان این 
جمله اکتفا می شــود که تاج در ایــن دیدار درباره 
مسائل مختلف از جمله برگزاری مسابقات لیگ و... 

  به صحبت پرداخته است.
جــدا از آنچه در خبرها مطرح می شــود اما به 
نظر می رسد این نشســت بی ارتباط با مهلت نهایی 
فیفا برای بررسی استانداردهای لیگ ایران در تاریخ 
۹ شهریورماه نباشــد؛ آخرین مهلتی که فدراسیون 
جهانی فوتبال برای بررســی استانداردها و مطابقت 

آن با تعریف های فیفا تعیین کرده اند. موضوع ورود 
زنان به ورزشــگاه ها هم زیرمجموعــه ای از همین 
استانداردهاســت و در صورتــی که تــا این تاریخ 
اقدامات لازم انجام نشــود، فوتبــال ایران می تواند 
با مشــکل مواجه شــود. اینها موارد مهمی هستند 
که بدون شــک یکی از موضوع های اصلی جلسات 

فدراسیون فوتبال و وزارت ورزش خواهد بود.

آیین نامه جدید برای صدور مجوز حرفه ای باشگاه ها روی سایت قرار گرفت

باشگاه ها بر اساس معیارهای جدید مدارک ارسال کنند!
روز شلوغ مسئولان

در جلسه مهدی تاج با وزیر ورزش چه گذشت؟ 

شوخی توهین آمیز مجری برنامه سلام 
صبح بخیــر گرچه با عذرخواهی او به نوعی 
ختم به خیر شــد اما واقعیت این است که 
ماجــرای توهین مجری هــای تلویزیونی به 
تیم های اســتقلال یا پرســپولیس موضوع 
تازه ای نیســت و عجیب اســت که مدیران 
صدا و سیما در این سال ها نتوانسته اند این 

موضوع ساده را مدیریت کنند.
این ماجرا در مواردی به طور ناخودآگاه 
و اتفاقی باعث رنجش باشــگاه یا هوادارانی 
شده و گاهی ابزاری برای بیشتر دیده شدن 
مجریــان که بــا کری خوانی هــای فوتبالی 
می خواهند برای خود مخاطب جذب کنند. 
نکته اما اینجاســت که در دو، ســه ســال 
اخیــر این اتفاق بارها و بارها تکرار شــده و 
به معضل جدیدی تبدیل شــده که نابلدی 
تلویزیونی اصلی تریــن دلیل آن  مجریــان 

می تواند باشد.
 

بهمن هاشمی: استقلال دو تا زده، 
بقیه اش هم می زنه

سال 13۹6 اوج تبلیغات اسپانسر های 
پرســپولیس و استقلال در شــبکه سه بود. 
طــوری که یکی از مجریان تلویزیون یکباره 

وسط صحبت های کارشــناس مسائل فنی 
می آمد تا تبلیغ اسپانســر روی پیراهن یکی 
از این دو تیم را مطرح کند. بهمن هاشــمی 
اما با آن بیان هیجان انگیز و عجولانه بین دو 
نیمه چنان از استقلال حمایت کرد که باعث 

رنجش سپاهانی ها شد.
در این مســابقه اســتقلال با دو گل از 
حریــف اصفهانی خود پیش بــود و بهمن 
هاشمی گفت: »اســتقلال تا الآن دوتا زده، 
بقیه ا ش هم می زنــه!« همین صحبت کافی 
بود تا باشــگاه ســپاهان نســبت به مواضع 
مجریان صداوســیما معترض و خواســتار 
عذرخواهــی ایــن مجــری از زردپوشــان 

اصفهانی شود. هرچند بهمن هاشمی خیلی 
زود نســبت به صحبتی که مطرح کرده بود 
عذرخواهی کرد اما تا مدت ها این جمله باب 
محفل کری هواداران در فضای مجازی بود.

 
اتهام غیر اخلافی بودن قهرمانی 

پرسپولیس
پرســپولیس  ۹6؛  اردیبهشــت   ۴
در ورزشــگاه یــادگار امام تبریــز میهمان 
ماشین ســازی بــود که با پیــروزی در این 
مسابقه در فاصله سه هفته به پایان مسابقات 
لیگ برتر، قهرمانی سرخ پوشان قطعی شد و 
ماشین ســازی نیز به دسته یک سقوط کرد. 

این بازی اما با حواشی بسیاری روبه رو شد. 
فردای این دیدار حساس، علی حسین پور و 
پیمان احمدی، دو مجری برنامه موج فوتبال 
شــبکه سهند با بیان اینکه »این قهرمانی از 
راه اخلاقی نبوده و در راه رســیدن به جام 
قهرمانی بازیکنانی نظیر محسن بنگر، شجاع 
خلیل زاده )بازیکن ســپاهان در آن سال( و 
دروازه بان نفت مؤثــر بوده اند!« همچنین با 
اســتفاده از کلماتی نظیر مافیا و اراده برای 
قهرمانی پرسپولیس در اینستاگرام اتهاماتی 
سخت به فوتبال ایران و سرخ پوشان و چند 

بازیکن لیگ برتری وارد کردند.
شــبکه  مجــری  دو  صحبت هــای 
تلویزیونی تبریــز اعتراضات زیادی را در بر 
داشــت و باشگاه پرســپولیس توسط مدیر 
روابــط  عمومــی وقت خود اعــلام کرد که 
اگر این اتهامات توســط ایــن دو مجری به 
صورت رسمی ثابت نشــود، از آنها شکایت 
خواهند کرد. این موضوع اما بدون بررســی 
بیشتر بسته شــد و بر خلاف سایر موارد با 

عذرخواهی مجری ها همراه نشد.
مورد دیگــری در این بــاب نیز فصل 
گذشــته )لیــگ هجدهــم( رخ داد؛ بعد از 
درگیری و فحاشــی هواداران پرســپولیس 

و تراکتورســازی، مجری یکی از شبکه های 
تلویزیونی تبریز اعلام کرد که مفاخر استان 
آذربایجان از هواداران پرســپولیس بیشــتر 
اســت! همین صحبت بار دیگر منجر شد تا 
این بار تلویزیون اختصاصی باشگاه نسبت به 
این صحبت ها موضع بگیرد و با کری عجیب 
و  غریبــی پاســخ توهین مجریان شــبکه 

تبریزی را بدهد.
 

مجری کم تجربه و کری خوانی های 
منشوری

یکی از جنجالی ترین مجریان تلویزیون 
که البته ســن و سال و تجربه زیادی در این 
زمینه ندارد، علی مرادی اســت که با ســن 
کم و تجربــه اندک در اجرا، به راحتی آنتن 
زنــده را در اختیار گرفته و به صورت بداهه 
جملات توهین آمیزی را علیه پرسپولیس به 
زبــان آورد و یکی از کری هایی را روی آنتن 
زنده شبکه استانی هرمزگان خواند که اصولاً 
این شعار توسط صداوســیما هنگام پخش 

مسابقات فوتبال سانسور می شود!
نکتــه عجیــب و قابل تأمــل این بود 
که صداوسیما نســبت به توهین های زشت 
علی مرادی واکنش خاصی نشــان نداد اما 
همان زمان با ابراز امیدواری پیمان یوسفی 
مبنی بــر حضور زنــان در ورزشــگاه های 
فوتبال، او بــرای مدتی به صورت غیر علنی 
ممنوع التصویر شــد تا به نوعــی با تنبیهی 

نانوشته روبه رو شود!
 

 ویدئوی جنجالی علی ضیا
 و توهین به مظلومی

اما  کری خوانی  جنجــال  معروف ترین 
برمی گردد به ســال 13۹۴ و دربی 81 که 
با تساوی یک - یک پرسپولیس و استقلال 
به پایان رسید. در این مسابقه بنگستون در 
دقیقه ۹۵ موفق شــد گل تســاوی تیمش 
را وارد دروازه رحمتــی کنــد. پــس از این 
مسابقه اما ویدئویی در فضای مجازی دست 
به دســت چرخید کــه در آن علی ضیا به 
شکل عجیب و زشــتی در حال کری خوانی 
و توهین به ســرمربی وقت استقلال یعنی 

پرویز مظلومی است.
این بار هم طبق روال گذشــته مجری 
اتفاق عذرخواهی  تلویزیون نســبت به این 
کــرد و به دیدار پرویز مظلومــی رفت تا از 
او دلجویی کند. پورمحمدی رئیس ســابق 
شبکه سه اما به دلیل انتشار این پست، علی 
ضیا را برای مدتــی از حضور در برنامه های 
تلویزیونــی محــروم کــرد و در واقع حکم 

ممنوع التصویری برای او صادر شد.
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